



**Special Advisory Council for
MYANMAR**

သမိုင်းဝင်မည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အမျိုးသားညီညွတ်ရေး အစိုးရသည် တရားဝင်အစိုးရဖြစ်သည်

ဧပြီလ ၁၆ရက် ၂၀၂၁ခုနှစ်။ ။

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီ (SAC-M) အနေဖြင့် သမိုင်းတွင်မည့် ကြေညာချက် တစ်ခု ဖြစ်သော အမျိုးသားညီညွတ်ရေး အစိုးရ တစ်ရပ်အား မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားဝင်အစိုးရ တစ်ရပ်အဖြစ် ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အား ကြိုဆိုပါသည်။

ယနေ့တွင် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ရက်နေ့က မြန်မာစစ်တပ်၏ အာဏာသိမ်းယူမှု ကြိုးပမ်းမှုကြောင့် လွှတ်တော်တက်ရောက်ခွင့်မရလိုက်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားဝင်ရွေးကောက်ခံ လွှတ်တော်အမတ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ကော်မတီတစ်ခုဖြစ်သည့်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားပြုကော်မတီ(CRPH) သည် သမိုင်းတွင်မည့် ကြေညာချက်တစ်ခုဖြစ်သည့် အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရတစ်ရပ်အား ဖွဲ့စည်းလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်းကို တရားဝင်ထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့ပါသည်။ ၎င်းအစိုးရသည် ပြည်သူများ၏တရားမဝင် အကြမ်းဖက်စစ်ကောင်စီအား ဆန့်ကျင်မှုနှင့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီအနာဂတ်သို့ ရောက်အောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုတွင် မြန်မာပြည်သူတို့အား ဦးဆောင်မည့် ကြားကာလအစိုးရတစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရအဖွဲ့(NUG) တွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အဖြစ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတအဖြစ် ဦးဝင်းမြင့်၊ ဒုတိယသမ္မတအဖြစ် ဒူဝါလရှီးလနှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် မန်းဝင်းခိုင်သန်း တို့ပါဝင်ပါသည်။ ကြားကာလအစိုးရကို CRPH နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီအသီးအသီးများ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ အတိုင်ပင်ခံကောင်စီများ၊ အကြမ်းမဖက်အာဏာဖီဆန်ရေးလှုပ်ရှားမှု (CDM) ပြုလုပ်သူများ၊ အထွေထွေသပိတ် ကော်မတီများ နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များ အားလုံးတို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးကာ အတူတကွ ကြိုးပမ်းအားထုတ် ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ NUG သည် မကြာသေးခင်က ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ် သဘောတူကြေညာချက်ကို အခြေပြုကာ ရှေ့ဆက်သွားမှာ ဖြစ်ပါသည်။ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် CRPH သည် စစ်တပ်မှ ရေးဆွဲခဲ့သော ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အပြီးတိုင် ဖျက်သိမ်းလိုက်ပြီဟု ကြေညာခဲ့ပါသည်။

"ဒီဟာက သမိုင်းဝင်ဖြစ်ရပ်တစ်ခုပါ။ ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူ တစ်ဦးအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီကြိုးပမ်းလှုပ်ရှားမှုကို တပ်မတော်အနေဖြင့် သူတို့ရေးဆွဲထားတဲ့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံဖြင့် အပြည့်အဝထိန်းချုပ်ကာ မတိုးတက်အောင် ပြုလုပ်နေမှုကို ကျွန်မအနေဖြင့် မြင်တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ မနှစ်က မြန်မာနိုင်ငံမှာ တိုင်းပြည်ကို ညီညွတ်စွာ စုစည်းနိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသားအဆင့် ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုကို ပြုလုပ်ရန် ကျွန်မတိုက်တွန်းခဲ့ပါတယ်။ အဆိုပါ အမျိုးသားအဆင့် ဆွေးနွေးပွဲဟာ အခုဆိုရင် စတင်နိုင်တော့မှာပါ" လို့ SAC-M ၏ ပူးတွဲတည်ထောင်သူတစ်ဦးဖြစ်သူ Yanghee Lee က ပြောပါသည်။ ဆက်လက်၍ သူက "ဒီဟာက မြန်မာပြည်သူတွေ အားလုံး တစ်နေ့ကျရင် တိုင်းပြည်အတွင်းမှာ စစ်တပ်ရဲ့ ဖိနှိပ်မှုတွေမှ ကင်းဝေးကာ၊ ပြည်သူအားလုံးရဲ့ အကျိုးကို အမှန်တကယ်ရှေးရှုတဲ့ အစိုးရတစ်ရပ်အုပ်ချုပ်တဲ့ ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စုအတွင်းမှာ ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်နိုင်မည့် အခြေအနေအတွက် အရေးကြီးတဲ့ ခြေလှမ်းတစ်ရပ်ပဲဖြစ်ပါတယ်" ဟုပြောပါသည်။

"ဖေဖော်ဝါရီလမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ စစ်တပ်က အာဏာသိမ်းယူမှုဟာ တရားမဝင်တဲ့ ပြုလုပ်မှုတစ်ခုပါ။ ယခု နှစ်လခွဲကျော်ကြာသည့်အထိ သူတို့ဟာ တိုင်းပြည်ကို နိုင်နင်းအောင် မအုပ်ချုပ်နိုင်ပါဘူး။ တပ်မတော်ဟာ ဥပဒေအရရော၊ အခြေအနေအရပါ တရားဝင်အစိုးရတစ်ရပ် အနေဖြင့် မိမိကိုယ်ကိုကြေညာလို့ မရနိုင်ဘူး" ဟု SAC-M အားပူးတွဲတည်ထောင်သူတစ်ဦးဖြစ်သူ Chris Sidoti က ပြောပါသည်။

"တစ်ဖက်မှာတော့ အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရဟာဆိုရင် သူတို့ကို ပြည်သူတွေက ရွေးချယ်တင်မြှောက်လိုက်တဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကိုယ်စားပြု အဖွဲ့အစည်းများတွေကနေတစ်ဆင့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးရဲ့ ထောက်ခံမှုကို ရရှိထားပါတယ်။ အခုဆိုရင် သူတို့ဟာ တရားဝင်အစိုးရတစ်ရပ်ကိုတောင် ဖွဲ့နိုင်သွားပါပြီ။ ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ် သဘောတူကြေညာချက်ဟာ မြန်မာနိုင်ငံ ရှေ့ဆက်သွားမည့် လမ်းကြောင်းကို ပုံဖော်ပေးပါတယ်" လို့ သူက ဆက်ပြောပါသည်။

"နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းကလည်း ယခုအချိန်မှာ ဘယ်သူက မြန်မာပြည်သူတွေကို နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာမှာ တကယ်ပဲ ကိုယ်စားပြုနေပြီလဲဆိုတာကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိသွားပါပြီ။ အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရ ကို သူ့ရဲ့ အရှိတရားဖြစ်တဲ့ မြန်မာပြည်၏ အစိုးရအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပေးရကို ရမှာဖြစ်ပါတယ်" လို့ SAC-M အားပူးတွဲတည်ထောင်သူ Marzuki Darusman မှပြောပါသည်။

"SAC-M အနေဖြင့် CRPH, နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ အတိုင်ပင်ခံကောင်စီများ၊ CDM လှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ်သူများ၊ အထွေထွေသပိတ်ကော်မတီများ နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ တို့ကို ခက်ခဲမှု အခြေအနေမျိုးစုံကြားထဲမှ ယခုလို ကြီးမားသည့် အောင်မြင်မှုကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် လေးစားဂုဏ်ယူမိကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်" ဟု သူက ဆက်ပြောပါသည်။

ယခုအခါ အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရ (NUG) အနေဖြင့် ရောမသဘောတူစာချုပ် တွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အဖြစ် လျင်မြန်ဆန်စွာ ဝင်ရောက်ခြင်း (သို့မဟုတ်) ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းပြုလုပ်ကာ စစ်တပ်မှ ကျူးလွန်ခဲ့သည့် ရာဇဝတ်မှုများကို နိုင်ငံတကာတရားစီရင်ရေးစနစ်ကို အသုံးပြုကာ ကျူးလွန်ခဲ့သူများကို

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရာဇဝတ်ခုံရုံး (ICC) သို့ ပို့ကာ အပြည့်အဝတာဝန်ခံနိုင်အောင် ပြုလုပ်ပေး ရန် SAC-M မှ NUG အား တိုက်တွန်း တောင်းဆိုလိုက်ပါသည်။

ပိုမိုသိရှိလိုပါက ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

Isabel Todd, SAC-M ညှိနှိုင်းရေးမှူး

 Email: info@specialadvisorycouncil.org

 Website: specialadvisorycouncil.org

 Facebook: facebook.com/SpecialCouncil

 Twitter: [@SpecialCouncil](https://twitter.com/SpecialCouncil)